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 Møteprotokoll 

 
Utval: Yrkesopplæringsnemnda 
Møtestad: Forskjønnelsen, 8. etasje, Wigandgården, Agnes Mowinckelsgate 6 
Dato: 20.11.2018 
Tidspunkt: 10:00-11:30 

 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
Namn Funksjon Representerer 
Roger Pilskog Leiar LO 
Birgitte Svanevik Medlem NHO 
Rita Jordal Medlem LO 
Atle Rasmussen Medlem LO 

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
Namn Funksjon Representerer 
Anne Gine Hestetun Medlem A 
Roald Stenseide Medlem FRP 
Tom Knudsen 
Sølvi Olrich Sørebø 
Fredrik Øsleby 

Nestleiar 
Medlem 
Medlem 

NHO 
KS 
Lærlingrepr. 

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
Namn Møtte for Representerer 
John Helge Gullaksen 
Marie Størdal 

Roald Steinseide 
Sølvi Olrich Sørebø 

H 
KS 

   
 

Merknader 
Elev- og lærlingombodet Sigrid Isdal møtte 
 

 
Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling 
Torbjørn Mjelstad 
Anne Sara Svendsen 
Kristine Angelsen 
Janne Damba 
Hege B.G. Osebakken 
Tor Ivar Sagen Sandvik 
Sissel Øverdal 
Ann-Magritt Juvik 

Fagopplæringssjef 
Leiar Bedrift og formidling 
Rådgiver/jurist 
Råsdgiver/jurist 
Spesialrådgiver 
Seniorrådgiver 
Regionleiar 
Sekretær 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 52/18 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste   

PS 53/18 Godkjenning møtebok - Yrkesopplæringsnemnda 
30.10.2018 

2018/679  

PS 54/18 Referatsaker (meldingar)   

RS 9/18 Rapport frå elev- og lærlingombodet vår 2018 2018/10200  

RS 10/18 Løypemelding frå mobbeombodet vår 2018 2016/10915  

RS 11/18 Oppfølging av Regional plan for kompetanse og 
arbeidskraft 

2018/15154  

PS 55/18 Ymse   

PS 56/18 Justering av tilbodsstrukturen 2019/20 (klassesaka) 2018/16397  

PS 57/18 Evaluering Hyssingen produkssjonsskole 2018/16186  

PS 58/18 Gjennomføringsplan i eit fireårig heilskapleg 
opplæringsløp.- Eit målretta arbeid med å skaffe elevar 
læreplass og sikre bedriftene kvalifiserte lærlingar 

2017/1228  

PS 59/18 Tap av godkjenning som lærebedrift 2018/16029  

PS 60/18 Rapport og løypemelding frå mobbeombodet i HFK 
2018 - oppfølging frå fylkesrådmannen 

2018/16437  

PS 61/18 Rapport frå elev- og lærlingombodet - oppfølging 2018/16360  

PS 62/18 Status for arbeidet med likestilling og likeverd i 
Hordaland Fylkeskommune 

2018/12797  

     
 
 

PS 52/18 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Vedtak 
 
Møteinnkalling og saksliste vart godkjent. 
 

PS 53/18 Godkjenning møtebok - Yrkesopplæringsnemnda 30.10.2018 

Forslag til vedtak 

 
Møtebok frå yrkesopplæringsnemnda sitt møte 30.10.2018 vart godkjent. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Vedtak 
 
Møtebok frå yrkesopplæringsnemnda sitt møte 30.10.2018 vart godkjent. 
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PS 54/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Vedtak 
 
Referatsak 9/10, 10/18 og 11/18 vart tatt til orientering. 
 

PS 55/18 Ymse 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Det blir juleavslutning for yrkesopplæringsnemnda 11.12.2018 på Bryggeloftet, det blir sendt ut 
melding om tidspunkt. 
 
Neste møte i yrkesopplæringsnemnda blir flytta til mandag 07.01.2018, det blir da et fellesmøte med 
yrkesopplæringsnemnda i Sogn og fjordane. Møtested blir Lavik. 
 

PS 56/18 Justering av tilbodsstrukturen 2019/20 (klassesaka) 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til følgjande tilbodsstruktur for skuleåret 2019/2020: 
 
1. Tilbodet på RM blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Fusa vgs Vg1 RM TAF 1 5 

Netto endring  1 5 
 
2. Tilbodet på SS blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvinnherad vgs Vg2 Sal, service og tryggleik 1 15 

Voss gymnas Vg2 Reiseliv 1 15 

Netto endring   2 30 
 
3. Tilbodet på BA blir endra slik:  

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Odda vgs Vg1 BA 1 15 

Odda vgs Vg2 Byggteknikk -1 -15 

Netto endring   0 0 
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4. Tilbodet på TIP blir endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvam vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Kvinnherad vgs Vg2 Kjemiprosess 1 15 

Åsane vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Laksevåg vgs Vg2 Industriteknologi 1 15 

Netto endring   4 60 
 
5. Tilbodet på EL blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Askøy vgs Vg2 Data og elektronikk 1 15 

Stord  vgs Vg1 EL m/ST 1 15 

Stord  vgs Vg2 Elenergi -1 -15 

Årstad vgs Vg2 Elenergi -2 -30 

Årstad vgs Vg1 EL 1 15 

Netto endring   0 0 
 
6. Tilbodet på HO blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Kvam vgs Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 0,5 7,5 

Kvam vgs Vg2 Helsearbeidarfag -0,5 -7,5 

Olsvikåsen vgs Vg2 HO m/ST - Helsearbeidarfag 1 15 

Olsvikåsen vgs Vg2 HO m/ST - Barne- og ungdomsarbeidarfaget 1 15 

Osterøy vgs Vg2 Helsearbeidarfag 1 15 

Nordahl Grieg 
vgs Vg3 Studieførebuande HO 1 30 

Knarvik vgs Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfag 1 15 

Netto endring   5 90 
 
7. Tilbodet på DH blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør 1 15 

Netto endring   1 15 
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8. Tilbodet på ME blir endra slik: 
Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Stord vgs Vg2 ME 1 30 

Stord vgs Vg3 ME -1 -30 

Netto endring   0 0 
 
9. Tilbodet på KDA blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Voss gymnas Vg2 KDA 1 30 

Voss gymnas Vg3 KDA -1 -30 

Netto endring   0 0 
 
10. Tilbodet på ST blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Austevoll vgs Vg1 ST 1 30 

Netto endring   1 30 
 
11. Tilbodet på innføringstilbod for minoritetsspråklege elevar blir endra slik: 

Skule Tilbod Klassetal Elevplasstal 

Bergen 
Katedralskole Vg2 Studiespes. for min.språklege -1 -15 

Netto endring   -1 -15 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Roger Pilskog sette fram slikt forslag på vegne av LO: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda mener at før nye klasser på yrkesfag opprettes, må det være 
tilgjengelige læreplasser. 
 
Yrkesopplæringsnemnda er skeptisk til opprettelse av ny Vg1 Elektro på Årstad vgs skoleåret 
2019/2020. Det har bakgrunn i arbeidslivets meldte bransjebehov, samt at det er planlagt med 
ytterligere reduksjon på Vg2 Elenergi skoleåret 2020/2021. 
 
Yrkesopplæringsnemnda er positiv til TAF RM, forutsatt at det foreligger avtale mellom skole 
og bedrifter. Men yrkesopplæringsnemnda stiller seg spørrende om Fusa vgs er klok 
lokalisering, da skolen ligger langt vekk fra de relevante bedriftene. 
 
Yrkesopplæringsnemnda viser til vekst på yrkesfaglige studieforberedende klasser, og mener 
dette er en uheldig utvikling. Dette skaper mellom annet stort press på bedriftene i YFF, og 
bedriftene spør seg hvorfor de skal ta i mot elever til utplassering som ikke har ambisjon om å 
gå i lære. 
 
Yrkesopplæringsnemnda ber om at i kommende saker om tilbudsstruktur, herunder spørsmål 
om opprettelse og nedlegging av yrkesfagklasser, må saken og synliggjøre skolens resultat for 
overgang fra Vg2 til læreplass.» 
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Røysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda mener at før nye klasser på yrkesfag opprettes, må det være tilgjengelige 
læreplasser. 

 
Yrkesopplæringsnemnda er skeptisk til opprettelse av ny Vg1 Elektro på Årstad vgs skoleåret 
2019/2020. Det har bakgrunn i arbeidslivets meldte bransjebehov, samt at det er planlagt med 
ytterligere reduksjon på Vg2 Elenergi skoleåret 2020/2021. 

 
Yrkesopplæringsnemnda er positiv til TAF RM, forutsatt at det foreligger avtale mellom skole og 
bedrifter. Men yrkesopplæringsnemnda stiller seg spørrende om Fusa vgs er klok lokalisering, da 
skolen ligger langt vekk fra de relevante bedriftene. 

 
Yrkesopplæringsnemnda viser til vekst på yrkesfaglige studieforberedende klasser, og mener dette er 
en uheldig utvikling. Dette skaper mellom annet stort press på bedriftene i YFF, og bedriftene spør seg 
hvorfor de skal ta i mot elever til utplassering som ikke har ambisjon om å gå i lære. 

 
Yrkesopplæringsnemnda ber om at i kommende saker om tilbudsstruktur, herunder spørsmål om 
opprettelse og nedlegging av yrkesfagklasser, må saken og synliggjøre skolens resultat for overgang 
fra Vg2 til læreplass. 
 

PS 57/18 Evaluering Hyssingen produkssjonsskole 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget sluttar seg til tilrådinga gitt i rapporten «Evaluering av Hyssingen produksjonsskole», og 
produksjonsskulen går frå forsøk til ordinær drift frå 01.01.19. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Fylkestinget sluttar seg til tilrådinga gitt i rapporten «Evaluering av Hyssingen produksjonsskole», og 
produksjonsskulen går frå forsøk til ordinær drift frå 01.01.19. 
 

PS 58/18 Gjennomføringsplan i eit fireårig heilskapleg opplæringsløp.- Eit 
målretta arbeid med å skaffe elevar læreplass og sikre bedriftene kvalifiserte 
lærlingar 

Forslag til innstilling 
  
1. Ordninga med YFK blir frå 2020 permanent og utvida til å gjelde dei vidaregåande skulane i 

Hordaland med yrkesfag. Dei fem yrkesfaglege koordinatorane får ansvar for kvar sine 
regionar. 
 

2. Yrkesfagleg koordinator får i samarbeid med skuleeigar ansvar for gjennomføringsplan og val 
av arbeidsstad i den enkelte YFK-region. 

 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Roger Pilskog sette fram slikt forslag på vegne av LO: 
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«Yrkesopplæringsnemnda sier seg fornøyd med prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i 
lære» så langt. 
 
Yrkesopplæringsnemnda mener det vil være en stor fordel å evaluere prosjektet, før det tas 
beslutning om å innføre tiltaket som permanent ordning. 
 
En slik evaluering bør og ta opp i seg hvordan Hfk skal lede og samordne yrkesfag 
koordinatorenes arbeid».  
 

Røysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda sier seg fornøyd med prosjektet «Auka gjennomføring – fleire ut i lære» så 
langt. 

 
Yrkesopplæringsnemnda mener det vil være en stor fordel å evaluere prosjektet, før det tas beslutning 
om å innføre tiltaket som permanent ordning. 

 
En slik evaluering bør og ta opp i seg hvordan Hfk skal lede og samordne yrkesfag koordinatorenes 
arbeid».  
 

PS 59/18 Tap av godkjenning som lærebedrift 

Forslag til vedtak 
 
1. Dei nye retningslinene og rutinar for tap av godkjenning som lærebedrift vert godkjent. 

 
2. Yrkesopplæringsnemnda etablerer ei arbeidsgruppe i nemnda som raskt kan gi sin uttale på 

vegner av nemnda i saker om tap av godkjenning dersom det er lenge til neste møte. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Dei nye retningslinene og rutinar for tap av godkjenning som lærebedrift vert godkjent. 
 
Yrkesopplæringsnemnda etablerer ei arbeidsgruppe i nemnda som raskt kan gi sin uttale på vegner 
av nemnda i saker om tap av godkjenning dersom det er lenge til neste møte. 

 

PS 60/18 Rapport og løypemelding frå mobbeombodet i HFK 2018 - oppfølging 
frå fylkesrådmannen 

Forslag til vedtak 
 
Utval for opplæring og helse tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Utval for opplæring og helse tek saka til orientering. 
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PS 61/18 Rapport frå elev- og lærlingombodet - oppfølging 

Forslag til vedtak 
 
Utval for opplæring og helse tek tilbakemeldinga til orientering. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Utval for opplæring og helse tek tilbakemeldinga til orientering. 
 

PS 62/18 Status for arbeidet med likestilling og likeverd i Hordaland 
Fylkeskommune 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek fylkesrådmannen si orientering til vitande, og sluttar seg til det vidare arbeidet. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.11.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek fylkesrådmannen si orientering til vitande, og sluttar seg til det vidare arbeidet. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.11.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek fylkesrådmannen si orientering til vitande, og sluttar seg til det vidare arbeidet. 
 
Saksprotokoll i Utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.11.2018  
 
Rasmus Laupsa Rasmussen (A) sette på vegner av A, Sp, KrF, V og H fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Tittelen til den øvste administrative leiar i fylkeskommunen endras frå fylkesrådmann til ein 
kjønnsnøytral tittel. Fylkesutvalet ber rådmannen leggje fram ei sak til behandling i fylkestinget 
i mars 2019». 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkesutvalet. 
Rasmussen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling 
 
Fylkestinget tek fylkesrådmannen si orientering til vitande, og sluttar seg til det vidare arbeidet. 
 
Tittelen til den øvste administrative leiar i fylkeskommunen endras frå fylkesrådmann til ein 
kjønnsnøytral tittel. Fylkesutvalet ber rådmannen leggje fram ei sak til behandling i fylkestinget i mars 
2019. 
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Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 20.11.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Fylkestinget tek fylkesrådmannen si orientering til vitande, og sluttar seg til det vidare arbeidet. 


